
PROTOKÓŁ Nr 11/2024

z obrad II Sesji Rady Gminy Krasnosielc
z dnia 20 maja 2024 r.

PUNKT 1.

Obrady rozpoczęłysię o godz. 1 1 — zakończyły o godz. 12.20.

Obrady otworzyła PrzewodniczącaRady Gminy Ewa Grabowska.
Przypomniała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących
obraz i dźwięk.
Następnie przywitała radnych oraz zaproszonych gości:
Wójta Gminy — Pawła Ruszczyńskiego
Sekretarza Gminy — Grażynę Ragala
Skarbnika Gminy — MirosławęWaszczak
oraz wszystkich biorących udział w sesji.

PUNKT 2.

Odbyło się sprawdzenie listy obecności.

PUNKT 3.

Przewodnicząca stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15

radnych, co stanowi quorum, wobec czego wszystkie podjęte uchwały będąprawomocne.

PUNKT 4.

Przewodniczącazwróciła siędo radnych, czy mająuwagi do proponowanego porządku obrad.
Radni nie zgłosili wniosku.

Głosowanie za przyjęciem porządku obrad.

Głosowanie: 15 radnych za.

1.
2.

3.

4.

5.

6.

Otwarcie obrad sesji.

Sprawdzenie obecności.
Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przestawienie i przegłosowanie ewentualnych zmian w porządku obrad sesji.

Przegłosowanie pięcioosobowych składów komisji:

- komisja ekonomicznego rozwojugminy, rolnictwa i finansów
- komisja ds. samorządu przestrzegania prawa, porządku publicznego i ochrony środowiska
- komisja oświaty, kultury, zdrowia i opieki społecznej.
Przegłosowanie trzyosobowych składów komisji:
- komisja rewizyjna
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- komisja skarg, wniosków i petycji.
Głosowanie nad składem komisji ekonomicznego rozwojugminy, rolnictwa i finansów.7.

8. Głosowanie nad składem komisji ds. samorządu przestrzegania prawa, porządku publicznego i

ochrony środowiska.
Głosowanie nad składem komisji oświaty, kultury, zdrowia i opieki społecznej.9.

Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy.10.
11. Głosowanie nad składem komisji rewizyjnej.

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.12.
13. Głosowanie nad składem komisji skarg, wniosków i petycji.
14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji skarg, wniosków i petycji.
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Krasnosielc.

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Krasnosielc do Zgromadzenia
Związku Gmin Ziemi makowskiej.

17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków
ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych.

18 .Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych

w Gminie Krasnosielc na lata 2024 — 2030.
19. Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2023 r.
20. Wolne wnioski i sprawy organizacyjne.
21. Zamknięcie obrad.

PUNKT 5.

Przewodniczącazwróciła się do radnych o przegłosowanie pięcioosobowych składów komisji:
- oświaty, kultury, zdrowia i opieki społecznej,
- ds. samorząduprzestrzegania prawa, porządku publicznego i ochrony środowiska,
- ekonomicznego rozwojugminy, rolnictwa i finansów.
Głosowanie:

za — 14, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 1.

PUNKT 6.

Przewodniczącazwróciła się do radnych o przegłosowanie trzyosobowych składów komisji:
- rewizyjnej
- skarg, wniosków i petycji.
Głosowanie:

za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.

Przewodniczącaogłosiła przerwę, podczas której radni będąmogli wpisać się na listę do
poszczególnych składów komisji.

Do składu komisji ekonomicznego rozwoju gminy, rolnictwa i finansów zgłosiło się siedmiu
radnych, w związku z czym Przewodniczącapoinformowała o konieczności przegłosowania
poszczególnych kandydatów:
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Głosowanie:
1. Tomasz Kacprzyński: za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 0.
2.Tomasz Dawidowicz: za — 2, przeciwnych — 9, wstrzymujących - 4.
3. Sebastian Zduniak: za —14, przeciwnych — 0, wstrzymujących -1.

4. Hanna Kutryb: za — 13, przeciwnych — l, wstrzymujących -1.
5. Ewa Grabowska: za — 1 3, przeciwnych — 0, wstrzymujących -2.
6. TadeuszKuśmierczyk: za — 14, przeciwnych — 0, wstrzymujących -1.
7. Zbigniew Zebrowski: za— 2, przeciwnych -8, wstrzymujących - 5.

Przewodniczącaprzedstawiła skład komisji ekonomicznego rozwoju gminy, rolnictwa
i finansów po przeprowadzonym głosowaniu:

1. Tomasz Kacprzyński
2.Sebastian Zduniak
3. Hanna Kutryb
4. Ewa Grabowska
5. Tadeusz Kuśmierczyk.

Do składu komisji ds. samorządu przestrzegania prawa, porządku publicznego i ochrony
środowiska zgłosiło się sześciu radnych, w związku z czym Przewodniczącapoinformowała
o konieczności przegłosowania poszczególnych kandydatów:

Głosowanie:

I .Łukasz Napierkowski: za — 1 5, przeciwnych — O, wstrzymujących - 0.
2. MirosławRosołowski: za — 13, przeciwnych — 1, wstrzymujących - 2.

3.Adrian Majewski: za — 13, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 2.
4.Wiesław Dudek: za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 0.
5.Tomasz Dawidowicz: za — 14, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 1.
6.Zbigniew Zebrowski: za — 3, przeciwnych — 7, wstrzymujących - 5.

Przewodniczącaprzedstawiła skład komisji ds. samorządu przestrzegania prawa, porządku
publicznego i ochrony środowiska po przeprowadzonym głosowaniu:

1 .ŁukaszNapierkowski
2.Mirosław Rosołowski
3.Adrian Majewski
4.Wiesław Dudek
5.Tomasz Dawidowicz.

Radny Zbigniew Zebrowski dopisał się do składu osobowego komisji oświaty, kultury,
zdrowia i opieki społecznej.

Skład komisji jest pięcioosobowy. Nie zachodzi potrzeba glosowania imiennego.

1 .Zbigniew Zebrowski
2.Radosław Kowalczyk
3 .Małgorzata Nogaj — Gwiazda
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4.Cezary Janowski
5.Tomasz Olszewik

Głosowanie za przyjęciem proponowanego składu komisji:
za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.

Przewodniczącaogłosiła przerwę , aby komisje wybrały z pośród członków Przewodniczących
poszczególnych komisji.

PUNKT 7.

Przewodniczącaprzedstawiła skład komisji ekonomicznego rozwojugminy, rolnictwa i
finansów:

1 .Tomasz Kacprzyński - Przewodniczący
2.Sebastian Zduniak
3. Hanna Kutryb
4. Ewa Grabowska
5. Tadeusz Kuśmierczyk.

Głosowanie za przyjęciem proponowanego składu komisji:
za — 13, przeciwnych — 2, wstrzymujących — O.

PUNKT 8.

Przewodniczącaprzedstawiła skład komisji ds. samorząduprzestrzegania prawa, porządku
publicznego i ochrony środowiska:

1 .ŁukaszNapierkowski - Przewodniczący
2.Mirosław Rosołowski
3.Adrian Majewski
4.Wiesław Dudek
5.TomaszDawidowicz.

Głosowanie za przyjęciem proponowanego składu komisji:
za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.

PUNKT 9.

Przewodniczącaprzedstawiła skład komisji oświaty, kultury, zdrowia i opieki społecznej:

1. Tomasz Olszewik - Przewodniczący
2.Zbigniew Zebrowski
3.Radosław Kowalczyk
4.Małgorzata Nogaj — Gwiazda

4



5.Cezary Janowski

Głosowanie za przyjęciem proponowanego składu komisji:
za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.

PUNKT 10.

Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy.
Głosowanie:

za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.
(Imienna lista stanowi załącznik do protokołu)

PUNKT 11.

Do składu komisji rewizyjnej zgłosiło się czterech radnych, w związku z czym
Przewodniczącapoinformowała o konieczności przegłosowania poszczególnych kandydatów:

1 .Cezary Janowski: za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 0.

2.HannaKutryb: za — 1 3, przeciwnych — 2, wstrzymujących - 0.
3.TadeuszKuśmierczyk: za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 0.
4. Zbigniew Zebrowski: za — 2, przeciwnych — 6, wstrzymujących - 7.

Przewodniczącaprzedstawiła skład komisji rewizyjnej po przeprowadzonym głosowaniu:

1 .Cezary Janowski: za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 0.

2.HannaKutryb: za — 13, przeciwnych — 2, wstrzymujących - 0.
3.Tadeusz Kuśmierczyk: za— 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących - 0.

Po przerwie komisja wybrała ze swego grona Przewodniczącego.
Głosowanie za przyjęciem proponowanego składu komisji:

1 .Cezary Janowski - Przewodniczący
2.Hanna Kutryb
3.Tadeusz Kuśmierczyk

Głosowanie:

za — 14, przeciwnych — 1, wstrzymujących — 0.

PUNKT 12.

Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji Rewizyjnej.
Głosowanie:

za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.
(Imienna lista stanowi załącznik do protokołu)
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PUNKT 13.

Do składu komisji skarg, wnioskowi petycji zgłosiło się trzech radnych, w związku z czym
Przewodniczącapoinformowała, że nie ma konieczności głosowania imiennego.
Po przerwie komisja wybrała ze swego grona Przewodniczącego.
Głosowanie za przyjęciem proponowanego składu komisji:

1 .Małgorzata Nogaj - Gwiazda : Przewodniczący
2.Łukasz Napierkowski
3.Tomasz Kacprzyński

Głosowanie:

za — 1 5, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.

PUNKT 14.

Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisja skarg, wniosków i petycji.
Głosowanie:

za — 1 5, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.

(Imienna lista stanowi załącznik do protokołu)

PUNKT 15.

Przed podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Krasnosielc radny

Zbigniew Żebrowski zwrócił się do Pani Skarbnik o przekazanie informacji z czego wypływają
poszczególne kwoty w projekcie uchwały, jakie kwoty są graniczne, czy jest to wynagrodzenie
minimalne czy maksymalne.
Pani Sekretarz wyjaśniła, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest podane, które kwoty są
maksymalne i na podstawie jakich przepisów zostały one określone.

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gm iny Krasnosielc.
Głosowanie:

za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.
(Imienna lista stanowi załącznik do protokołu

PUNKT 16.

Przed podjęciem uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Krasnosielc do Zgromadzenia
Związku Gmin Ziemi Makowskiej Przewodniczącazwróciła się do radnego Cezarego Janowskiego,

który obecnie pełnił tą funkcje czy wyraża zgodę, aby dalej być przedstawicielem w Związku Gmin
Ziemi Makowskiej.
Nie zgłoszono więcej kandydatów.
Radny Cezary Janowski wyraził zgodę.
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Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Krasnosielc do Zgromadzenia

Związku Gmin Ziemi Makowskiej.
Głosowanie:

za— 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — 0.

(Imienna lista stanowi załącznik do protokołu

PUNKT 17.

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników
Ochotniczych Straży Pożarnych.
Głosowanie:

za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — O.

(Imienna lista stanowi załącznik do protokołu)

PUNKT 18.

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie
Krasnosielc na lata 2024 — 2030.

Głosowanie:

za — 15, przeciwnych — 0, wstrzymujących — O.

(Imienna lista stanowi załącznikdo protokołu)

PUNKT 19.

Przewodniczącanadmieniła, żeOcena zasobów Pomocy Społecznej za 2023 r. wpłynęła
do biura rady 30 kwietnia br. Dokument obejmuje w szczególności infrastrukturę, kadrę,
organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy społecznejbez względu na
podmiot je finansujący i realizujący. Ocena, obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy
społecznej,rodzaje ich problemów oraz ich rozkład ilościowy. Przedstawiona ocena zasobów
pomocy społecznejdla gminy Krasnosielc za 2023 rok została przygotowana na podstawie
danych zebranych przez Ośrodek Pomocy Społecznej za pośrednictwem systemu Centralnej
Aplikacji Statystycznej. Dane z Oceny umożliwiają analizowanie i monitorowanie
występowania problemów społecznych oraz planowanie działań aktywizujących jednostki

samorządu terytorialnego w obszarze usług społecznych. Podstawowym zadaniem jest
wspieranie osób i rodzin w wysiłkach zmierzających do zaspokojenia niezbędnych potrzeb

życiowych oraz umożliwienie im przezwyciężania trudnych sytuacji życiowych, których nie są
w stanie pokonać. Głównym celem pomocy społecznejjest umożliwienie osobom i rodzinom
przezwyciężenia trudnych sytuacji życiowych i doprowadzenie ich do życiowej samodzielności
i integracji ze środowiskiem. Wśród przyznawanych świadczeń dominowały te o charakterze

pieniężnym. Skala istniejących problemów społecznych ukazuje potrzebę znacznych nakładów
i środków na realizację nałożonych ustawowo zadań. Zaspokojenie określonych potrzeb

finansowych nie będziejednak możliwe bez środków pochodzących z budżetu państwa.
Zawarte w niniejszej ocenie zasobów pomocy społecznej informacje są materiałem

poglądowym, mającym ułatwić władzom gminy podejmowanie decyzji związanych

7



z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznejw kolejnym roku i stały się podstawą
do sformułowania poniższych wniosków i rekomendacji:
1. Przyrost naturalny mieszkańców Gminy Krasnosielc jest ujemny, liczba dzieci i osób w
wieku produkcyjnym maleje, natomiast wzrasta liczba mieszkańcóww wieku poprodukcyjnym
- zauważa się proces starzenia społeczeństwa oraz zmianę struktur rodzin, niesie to za sobą
konieczność wsparcia seniorów poprzez różneformy pomocy pieniężnej i niepieniężnej.
2. Liczba osób korzystających ze wsparcia finansowego z pomocy społecznej spada.
Najczęściej występujące problemy społecznezwiązanesąze sobąpowiązane i częstowystępują
łącznie.
3. Na terenie Gminy Krasnosielc jest mniej osób bezrobotnych. Zauważa się spadek rodzin
w wieku produkcyjnym z dziećmi korzystających z pieniężnych form pomocy. Jest to zapewne
efektem wprowadzenia Programu 500+ i zapewnienia tym rodzinom wsparcia finansowego na
pokrycie kosztów związanych z potrzebami dzieci.
4. W rodzinach zauważa się wzrostproblemów opiekuńczo - wychowawczych. Kwestiąistotną
wydaje się także rosnący udział w budżecie gminy środków finansowych przeznaczanych na
pokrycie kosztów utrzymania dzieci znajdujących sięw pieczy zastępczej. Wzrost kwot na ten

cel wskazuje, że praca z rodzinąbiologiczną, której dziecko/dzieci trafiły do pieczy zastępczej,
przynosi, ograniczone rezultaty. Dokonana ocena zasobów pomocy społecznejwskazuje, że
działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Krasnosielcu oraz jednostek współpracujących w
realizacji zadań z zakresu zadań polityki społecznejprzyniosła zamierzone efekty

Wiceprzewodniczący Tomasz Olszewik odnosząc się do przedstawionej Oceny zasobów
Pomocy Społecznej złożył podziękowania na ręcePani kierownik oraz prawników OPS, które
przyczyniły się do opracowania tej oceny. Z przestawionej oceny wynika, że pewne wskaźniki
spadają, mniej osób korzysta z pomocy OPS.

PUNKT 20.

Przewodniczącaprzypomniała o obowiązkuzłożenia oświadczeniamajątkowego w ciągu 30
dni od dnia złożenia ślubowania.

PUNKT 21.

Przewodniczącapodziękowała wszystkim za udział w obradach sesji i obrady II Sesji Rady
Gminy Krasnosielc uznałaza zakończone.

Protokołował
Małgo a J wska

Przewodnic y Rady Gminy
Ewa G bowska
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